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 Protokół Nr 40/10 
                                                    z posiedzenia  

Komisji Edukacji, Kultury i Sportu  
Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego    

które odbyło się w dniu 21 kwietnia 2010r. 
(wspólne posiedzenie z Komisją Zdrowia, Polityki Społecznej i Spraw Rodziny) 
 
Posiedzenie trwało od godziny 13.00 do 14.15. 
Posiedzenie prowadził Józef Żurek Przewodniczący Komisji Edukacji, 
Kultury i Sportu. 
Przewodniczący powitał zgromadzonych gości oraz członków obu Komisji, po 
czym odczytał porządek obrad przesłany wraz z zaproszeniem: 

1. Zaopiniowanie Sprawozdania z wykonania budżetu województwa za 
2009r. 

2. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego 
sprawozdania finansowego za 2009r, Wojewódzkich Samorządowych 
Instytucji Kultury. 

3. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie uchwalenia „Programu     
rozwoju bazy sportowej na 2010r. i lata następne w województwie     
świętokrzyskim” 

4. Sprawozdanie z działalności Regionalnej Organizacji Turystycznej 
Województwa Świętokrzyskiego w 2009r. 

5. Sprawy różne. 

Przewodniczący Komisji zaproponował, aby punkt 1 był częścią wspólną z 
Komisją Zdrowia, Polityki Społecznej i Spraw Rodziny. Spytał członków obu 
Komisji czy zgłaszają wnioski bądź uwagi. 
Radni uwag i wniosków nie zgłosili i przyjęli proponowany przez 
przewodniczącego porządek obrad. 
 
Ad.1 
Maria Fidzińska-Dziurzyńska-Skarbnik Województwa omówiła 
sprawozdanie z wykonania budżetu województwa za 2009r. (sprawozdanie 
stanowi zał. do protokołu XXXVII sesji Sejmiku). Dodała, że, jak co roku 
zgodnie z obowiązującymi przepisami opracowywane zostają sprawozdania 
finansowe, które zostają przekazywane do RIO. Zaznaczyła, że pomimo trudnej 
sytuacji gospodarczej na świecie sytuacja finansowa województwa 
świętokrzyskiego za rok 2009 jest stosunkowo dobra, ponieważ szacowane 
dochody własne, czyli przypisane województwu z tytułu udziału w podatkach 
były w całości wykonane a nawet uzyskano 60 mln zł. więcej niż planowano. 
Podkreśliła, że trudniej analizuje się projekt budżetu oraz jego wykonanie, 
ponieważ nie  ma on charakteru zadaniowego, a przedsięwzięcia inwestycyjne  
ujmowane są jedynie w załącznikach. Wyjaśniła, że od przyszłego roku 
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w ramach wieloletniej prognozy finansowej będą wpisywane do budżetu 
wszystkie przedsięwzięcia. 
 
Radny Józef Grabowski zaznaczył, że wykonanie budżetu było bardzo 
szczegółowo analizowane podczas obrad komisji rewizyjnej, jak również, że 
komisja wydała pozytywną opinię, co do wykonania budżetu. 
 
Wacław Berens-Zastępca Przewodniczącego Komisji Zdrowia, Polityki 
Społecznej i Spraw Rodziny poddał pod głosowanie Sprawozdanie z wykonania 
budżetu województwa za 2009r. 
 
Komisja Zdrowia jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała ww. sprawozdanie 
(opinia stanowi zał. do protokołu Komisji Zdrowia). 
 
Józef Żurek-Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury i Sportu poddał 
pod głosowanie Sprawozdanie z wykonania budżetu województwa za 2009r. 
 
Komisja Edukacji, Kultury i Sportu jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała ww. 
sprawozdanie ( zał.nr.3 do protokołu).  
 
Józef Żurek-Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury i Sportu 
zaproponował, aby rozszerzyć porządek obrad o punkt dotyczący zaopiniowania 
projektu uchwały w sprawie „Świętokrzyskiego Programu Wspierania Rozwoju 
Edukacji w 2010r.”, po czym odczytał  porządek obrad pozostały do realizacji: 
 

2. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie „Świętokrzyskiego Programu 
Wspierania Rozwoju Edukacji w 2010r.” 

3. Zaopiniowanie rocznego sprawozdania finansowego za 2009r, 
Wojewódzkich Samorządowych Instytucji Kultury. 

4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie uchwalenia „Programu     
rozwoju bazy sportowej na 2010r. i lata następne w województwie     
świętokrzyskim” 

5. Sprawozdanie z działalności Regionalnej Organizacji Turystycznej 
Województwa Świętokrzyskiego w 2009r. 

6. Sprawy różne. 
 
Komisja uwag i wniosków nie zgłosiła i jednogłośnie przyjęła zaproponowany 
porządek obrad. 
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Ad.2 
 
Małgorzata Kowalińska-Zastępca Departamentu Promocji, Edukacji, 
Kultury, Sportu i Turystyki przedstawiła projekt uchwały w sprawie 
„Świętokrzyskiego Programu Wspierania Rozwoju Edukacji w 2010r.” 
stanowiący zał. do protokołu XXXVII sesji Sejmiku. 
 
Józef Żurek-Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury i Sportu zapytał, 
czy nie jest za mało szkoleń interaktywnych?  
 
Małgorzata Kowalińska-Zastępca Departamentu Promocji, Edukacji, 
Kultury, Sportu i Turystyki wyjaśniła, że ilość szkoleń była wystarczająca, 
ponieważ część z nich, zaplanowana na 2009 rok, była realizowana dopiero  
w roku bieżącym. We wniosku zawartym w tym programie jest wymóg 
przeszkolenia nauczycieli i takie szkolenia muszą być przeprowadzone. 
  
Małgorzata Muzoł-Świętokrzyski Kurator Oświaty podziękowała za 
wspieranie oświaty oraz za zaproszenie na posiedzenie Komisji, wyraziła 
zadowolenie ze współpracy Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego oraz 
Kuratorium Oświaty. Podkreśliła, że ważną rzeczą jest kontynuacja Programu 
Wspierania Rozwoju Edukacji, ponieważ wszystkie kwestie zawarte w tym 
programie są bardzo potrzebne w świętokrzyskich szkołach.  
W placówkach praktycznie nie ma pracowni językowych, co za tym idzie 
kompetencje praktyczne uczniów są znikome, co plasuje je na jednym  
z ostatnich miejsc. Podkreśliła, iż na wsi są lepsze warunki dostępności do 
komputerów i tablic interaktywnych, z uwagi na mniejszą ilość uczniów  
i nauczycieli. Natomiast samorządy wiejskie mają znacznie mniejsze 
możliwości zakupu tych urządzeń, ponieważ subwencja oświatowa nie 
wystarcza na utrzymanie szkół. Duże miasta jak np. Kielce utrzymują szkoły 
jedynie z subwencji oświatowej,  natomiast gminy wiejskie wyrównują braki 
subwencji z własnych środków np. Sędziszów dokłada ponad 3mln zł.  
Zaznaczyła, że pomoc finansową należy kierować na wieś, ponieważ tam są 
większe potrzeby niż w miastach.             
 
Józef Żurek-Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury i Sportu zapytał, 
czy w omawianym programie wsparcia edukacji mógłby się znaleźć zapis, 
odnoszący się do szkolnictwa zawodowego np. oprogramowanie, wyposażenie 
pracowni przedmiotowych? 
     
Małgorzata Kowalińska-Zastępca Departamentu Promocji, Edukacji, 
Kultury, Sportu i Turystyki wyjaśniła, że teoretycznie taka możliwość jest, 
istnieje zaś problem przeprowadzenia postępowania przetargowego. 
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Józef Żurek-Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury i Sportu poddał 
pod głosowanie projekt uchwały w sprawie „Świętokrzyskiego Programu 
Wspierania Rozwoju Edukacji w 2010r.”  
 
Komisja Edukacji, Kultury i Sportu jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała ww. 
projekt uchwały (zał. nr 4 do protokołu). 
 
Ad.3 
 
Małgorzata Kowalińska-Zastępca Departamentu Promocji, Edukacji, 
Kultury, Sportu i Turystyki poinformowała, że plan finansowy za 2009r.  
w wojewódzkich instytucjach kultury został wykonany. W poszczególnych 
placówkach nawet, w 100%, co świadczy o tym, że pieniądze zostały dobrze 
spożytkowane i wydatkowane. Najważniejszy w sprawozdaniach jest wynik 
finansowy: trzy instytucje mają ujemny wynik finansowy tj. Filharmonia, 
Wojewódzka Biblioteka Publiczna oraz Muzeum Narodowe (sprawozdanie 
stanowi zał. do protokołu XXXVII sesji Sejmiku ). 
 
Maria Fidzińska-Dziurzyńska-Skarbnik Województwa dodała, że inwestycje 
nie zaliczają się ani do dochodów ani do kosztów. Inwestycje rozpoczęte, 
ponoszone nakłady inwestycyjne powodują wydatkowanie środków z rachunku 
bankowego, ale nie generują kosztów, kosztem jest wyłącznie odpis 
amortyzacyjny w danym roku po przekazaniu inwestycji do użytku. Instytucje 
kultury, które nabyły nowy majątek mają większą kwotę amortyzacji, która 
generuje wynik finansowy, który wpływa na to, że jest większa strata finansowa, 
nie powodująca zakłóceń płynności finansowej. 
 
Komisja Edukacji, Kultury i Sportu jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała     
roczne sprawozdanie finansowe za 2009r, Wojewódzkich Samorządowych 
Instytucji Kultury (zał. nr 5 do protokołu). 
 
 
Ad.4 
 
Marek Kędzior z Departamentu Promocji, Edukacji, Kultury, Sportu 
i Turystyki zapoznał Komisję z projektem uchwały dotyczącym „Programu 
rozwoju bazy sportowej na 2010r. i lata następne w województwie    
świętokrzyskim” (ww. projekt uchwały stanowi zał. do protokołu  XXXVII sesji 
Sejmiku ). 
 

Komisja Edukacji, Kultury i Sportu jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała ww. 
projekt uchwały (zał. nr 6 do protokołu). 
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Ad.5 
 
Małgorzata Kowalińska-Zastępca Departamentu Promocji, Edukacji, 
Kultury, Sportu i Turystyki przedstawiła Sprawozdanie z działalności 
Regionalnej Organizacji Turystycznej Województwa Świętokrzyskiego 
w 2009r. 
 
Komisja przyjęła do wiadomości ww. Sprawozdanie. 
 
Ad.6 
 
Józef Żurek-Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury i Sportu 
przedstawił pismo z Departamentu Promocji, Edukacji, Kultury, Sportu  
i Turystyki w sprawie wskazania przedstawiciela Sejmiku do Komisji 
Konkursowej rozpatrującej II nabór wniosków na prace konserwatorskie, 
restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru 
zabytków położonych na obszarze województwa świętokrzyskiego.  
 
Przewodniczący Komisji zaproponował, aby Komisję reprezentował Pan Józef 
Kwiecień, spytał Radnych czy są za takim rozwiązaniem. 
 
 Komisja Edukacji, Kultury i Sportu jednogłośnie zaaprobowała kandydaturę 
ww. Radnego. 
 
Więcej spraw nie zgłoszono. 
Na tym posiedzenie zakończono. 
Protokół sporządziła Ewelina Mazurek 

                                                                        Przewodniczący Komisji 
 
 
                                                                                  Józef Żurek 


